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REVISTA PRESEI 
 
• Hunedoara: Protestul de la termocentrala Mintia s-a încheiat 
Protestul celor peste o sută de angajați de la termocentrala Mintia s-a încheiat în cursul nopții de joi spre vineri, 
după ce la fața locului a ajuns ministrul Energiei, Toma Petcu, iar în urma discuțiilor cu sindicatele, s-a convenit ca 
situația de la această unitate să fie obiectul unei analize ce va fi prezentată de administrație în termen de o 
săptămână, a declarat președintele Sindicatului Solidaritatea Hunedoara, Cristian Iștoc. 
Activitatea termocentralei a revenit la normal în jurul orei 1,00, schimbul de ture desfășurându-se conform 
programului, a afirmat acesta. 
"Sindicatul Solidaritatea Hunedoara va încheia, în cursul zilei de vineri, o notă cu ministrul Energiei prin care se 
dau asigurări că la termocentrala Mintia se va face o analiză corectă în ceea ce privește salarizarea personalului. 
Termenul de finalizare și prezentare al analizei a fost stabilit la o săptămână, adică până pe 16 iunie. În urma 
analizei, se va putea cunoaște cu cât și dacă vor putea crește salariile angajaților de la termocentrala Mintia", a 
declarat vineri, pentru AGERPRES, liderul sindical. 
Acesta a menționat că ministrul Energiei a dat asigurări că în acest an nu vor fi efectuate disponibilizări de 
personal la termocentrala Mintia. Prin urmare, sindicatul va putea stabili cuantumul unor viitoare plăți 
compensatorii odată cu negocierile la noul contract colectiv de muncă, ce vor avea loc în toamna acestui an. 
În cadrul discuțiilor s-a mai convenit ca ministerul de resort să analizeze o schemă de sprijin a termocentralei 
Mintia pentru garantarea locurilor de muncă. 
Ministrul Energiei, Toma Petcu, se află vineri la Petroșani, unde va avea discuții cu administrația Complexului 
Energetic Hunedoara și cu sindicatele, a anunțat compania. 
Peste o sută de angajați din cadrul secției Termomecanică de la termocentrala Mintia, care urmăresc și asigură 
comanda grupurilor energetice, și cei de la atelierul PRAM-AMC, care se ocupă cu monitorizarea instalațiilor și 
aparatelor de măsură, au declanșat joi un protest spontan, nemulțumiți de salarii și de faptul că nu cunosc 
proiectele de viitor ale administrației CEH. 
Sindicatul Solidaritatea Hunedoara a transmis o adresă Ministerului Energiei în care prezintă principalele 
revendicări ale angajaților. Potrivit documentului, oamenii solicită elaborarea unei scheme de sprijin pentru 
termocentrala Mintia prin care să se asigure prețul de cost pe MWh la energia electrică produsă, majorarea 
cuantumului salariilor compensatorii în cazul unor eventuale disponibilizări de personal, creșterea salariilor și 
asigurarea echipamentului de protecție pentru angajați. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 
• Cine pierde din legea salarizării. Procurorii, medicii legiști și anatomo-patologii cer președintelui să nu o 
promulge 
Procurorul General al României şi asociaţiile profesionale îi cer preşedintelui şi Avocatului Poporului să atace la 
Curtea Constituţională noua lege a salarizării. Ei reclamă că legea e neconstituţională, din cauza diferenţelor de 
salarii dintre procurori şi judecători. Şi profesorii vor să intre în grevă generală, chiar de luni. 
Potrivit legii, salariile de bază din Sănătate vor fi mai mult decât dublate, de la 1 martie, anul viitor. Teoretic, 
medicii anatomo-patologi ar fi plătiţi cel mai bine. Ei lucrează toată ziua cu substanţe cancerigene, cu cadavre, în 
condiţii insuportabile. Sunt doar 300, jumătate faţă de minimul necesar, şi de asta, diagnosticele de care depind 
cele mai potrivite tratamente pentru cancer vin şi după 6 luni. 
Medicii sunt revoltaţi că vor pierde mult prin noua lege. Sporurile vor fi între 0 şi 85 la sută, în funcţie de 
posibilităţi. La fel ca pentru ceilalţi angajaţi. Toate sumele acordate peste salariile de bază nu vor putea depăşi 30 
la sută din bugetul salarial. Afectaţi ar fi şi cei 200 de medici legişti din ţară, dar şi alte categorii. 
Revoltaţi că sunt plasaţi spre coada grilei, profesorii strâng semnături pentru greva generală de luni. Cu majorarea 
de 50 la sută, din martie, un dascăl cu vechime maximă ar ajunge la un salariu de bază de aproape 6.000 de lei, 
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plus sporuri. E însă brutul din care se scad contribuţiile la stat. La Finanţe se discută despre un nou sistem de 
impozitare, dar şi despre trecerea în sarcina angajatului a dărilor achitate acum de către angajator. 
Demnitarii vor fi primii care vor beneficia de majorări, de la 1 iulie, când ar intra legea în vigoare. La fel şi angajaţii 
din administraţia locală. Preşedintele ţării, care va fi cel mai bine plătit, şefii celor două camere din parlament, 
premierul şi miniştrii vor ieşi în pierdere. 
În baza de jos a piramidei vor fi cele mai mari creşteri, iar peste jumătate dintre bugetari vor avea salarii duble, 
precizează ministrul Muncii. 
Legea salarizării prevede că toţi bugetarii vor primi 25 la sută în plus, de la 1 ianuarie. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
• Grindeanu despre legea salarizării unitare: S-a așezat pe o piramidă corectă tot sistemul bugetar 
Premierul Sorin Grindeanu, a declarat, joi, că legea salarizării unitare, recent adoptată în Parlament, așează "pe o 
piramidă corectă" tot sistemul bugetar din România. 
"Cel mai important este că această lege a fost adoptată și s-a așezat pe o piramidă corectă tot sistemul bugetar. 
Este un lucru pe care trebuie să-l aplaudăm. Dacă aș fi fost membru în Parlamentul României (...) aș fi votat cu 
două mâini această lege care, în primul rând, face ordine și așează pe acea piramidă corectă nivelul de salarizare 
din punct de vedere bugetar. Dacă ați urmărit, nu a votat doar coaliția de guvernare, ci au votat și cinci 
parlamentari din Opoziție, ceea ce este un lucru foarte bun", a afirmat prim-ministrul, la România TV. 
El a precizat că Legea salarizării unitare este una sustenabilă, subliniind că anvelopa salarială pentru anul 2018, va 
ajunge la aproximativ 76 de miliarde de lei. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Olguţa Vasilescu, răspunsuri pentru "minciunile" despre legea salarizării. Cele 16 explicaţii 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu răspunde printr-o postare pe Facebook întrebărilor frecvente legate de 
proiectul legii salarizării. Potrivit ministrului, legea respectă programul de guvernare cu 56% creșteri salariale, 
pe medie, până în 2020. 
Totodată, creșterile cele mai mari sunt în baza de jos a piramidei salariale unde ajung și la 300% în apărare. Astfel, 
aproximativ 60% dintre bugetari vor avea salarii duble, subliniază Olguţa Vasilescu. 
Ea contrazice afirmaţiile liderilor de sindicat privind data de aplicare şi arată că legea se aplică de la 1 iulie. 
„Nu toate salariile demnitarilor cresc”, subliniază ministrul Muncii. 
„Câteva date despre legea salarizării și răspunsuri la întrebări frecvente: 
1. Legea respecta programul de guvernare cu 56 la suta creșteri salariale, pe medie, pana in 2020. 
2. Anvelopa bugetară, pana in anul 2020, care se adaugă la cei 68 de miliarde in plata la nivelul anului 2017, e 32 
mld, iar pana in 2022 e 43 mld. 
3. Creșterile cele mai mari sunt in baza de jos a piramidei salariale unde ajung și la 300 la suta in 
apărare. Aproximativ 60 la suta dintre bugetari vor avea salarii duble. La mai puțin de 3 la suta scad, pentru ca 
erau atât de mari încât dacă nu se tăiau, dezechilibrele nu se corectau nici in 2022.  
4. Legea se aplica de la 1 Iulie, nu de la 1 Ianuarie 2018 cum afirma unii lideri de sindicat. Anul acesta se aplica 
administrației locale, salariile fiind aprobate in consiliile locale și județene. 
5. Nu toate salariile demnitarilor cresc. La miniștri, conducerea parlamentului, președinte, consilieri miniștri etc. 
scad. 
6. NU primarii și președinții de CJ aproba salariile, ci consiliile. Consiliile aproba întregul buget, iar pana acum doar 
salarizarea era impusă de lege, nu prin hotărâre. E primul pas spre descentralizarea reala. Organizațiile din 
administrație au aprobat in unanimitate acest text de lege, deși au și primari sau președinți de CJ liberali. 
7. Exista o grila și la administrație, dar fără cuantum. Nu se poate plati secretara mai mult decât juristul pentru ca 
grila stabilește o ierarhie. Cu certitudine nu se poate depăși salariul viceprimarului sau vicepreședintelui CJ, după 
caz. 
8. Salariile cresc semnificativ, dar cei cărora le scad sau unii lideri de sindicat sunt mai vocali. Desigur, când s-au 
tăiat salariile cu 25 la suta erau foarte liniștiti... 
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9. S-au spus multe minciuni. Ca salariile celor cu funcții de conducere sunt mai mici decât la ceilalți. Nu e cazul 
decât la unele spitale, la ai căror directori, dacă se mai mareau, treceau peste președintele României. Ca 
infirmiera e egala cu consilierul din minister (de la dl. Hosu citire). E dublu consilierul. Multe minciuni... 
10. Raportul e de 1 la 12, fata de 1 la 15 cum era pana azi, sau de 1 la 13 cum anunțau liberalii ca ar vrea sa facă 
legea. Nu au făcut-o , deși au anunțat ca la 1 Martie o introduc in parlament. 
11. Anul acesta s-au făcut deja majorări salariale in cuantum de 6 miliarde lei: in educație, sănătate, 
administrație, cultura, agenții de mediu, OPC, IMM etc. Deci, a spune ca doar la demnitari creste de la 1 Iulie e 
minciuna. De fapt, la ceilalți au crescut înainte de 1 Iulie prin ordonanțe de urgentă. 
12. Se mai fac majorări salariale și săptămâna viitoare, la categorii care au rămas fără creșteri anul acesta, pe o 
ordonanța care e la Camera Deputaților. In legea salarizării se prevede ca anul viitor creșterea e de 25 la suta la 
toți bugetarii, de la 1 Ianuarie, inclusiv la sănătate și educație. 
13. De la 1 Martie, cresc în continuare salariile celor din educație, până la limita de 50 la sută și în sănătate unde 
se urcă direct pe grilă din 2022. De ce au fost amânați până în martie? Pentru că au fost multe amendamente de 
creștere a salariilor unor bugetari, iar noi trebuia să respectăm anvelopa de 32 mld până în 2020. După calcule, 
aceasta a fost decizia. 
14. Anul acesta se dau in continuare tichete de masa și vaucerul de vacanța, care au aplicativitate pana anul 
viitor. De exemplu, vaucerul de vacanța dat anul acesta va putea fi folosit pana in Septembrie 2018. De anul viitor, 
din Decembrie, se da in bani, in sporuri salariale, contravaloarea vaucerului și a doua norme de hrana, acestea 
totalizând încă trei salarii minime pe economie. 
15. Vechimea (gradațiile) se aplica separat de ceea ce apare in grila, iar la suma care totalizează salariul plus 
vechimea se aplica sporurile, ceea ce presupune o creștere a venitului. Niciun spor nu s-a tăiat. Dimpotrivă, au 
fost adăugate la sănătate, apărare, ordine publica etc. 
16. Au fost corectate prin ordonanțe de urgentă disfuncțiile din apărare-ordine publica. De exemplu, solda de 
funcție a crescut la nivelul salariului minim, iar sporurile au crescut procentual cu aceasta, deci nu mai sunt la 
nivelul anului 2009, prin ordonanța de urgentă aflată in vigoare de luna aceasta, iar sistemul de acordare a 
gradațiilor din aceasta familie ocupaională s-a modificat prin legea salarizării. Deja, venitul soldaților și polițiștilor 
va creste și vor vedea luna viitoare”. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 
 
• Funky Citizens cere Avocatului Poporului să analizeze modul în care este respectat dreptul bucureştenilor de a 
participa la şedintele CGMB 
 
Asociaţia Funky Citizens a cerut Avocatului Poporului să dispună analiza modului în care este respectat dreptul 
legitim de participare a cetăţenilor bucureşteni la şedinţele Consiliului local, demersul fiind făcut după ce mai 
mulţi cetăţeni şi reprezentanţi ai societăţii civile nu au fost primiţi la şedinţa de joi a Consiliului General al 
Municipiului Bucureşti. 
 
"Asociaţia Funky Citizens observă cu îngrijorare cum, de la preluarea mandatului de primar general al Capitalei de 
către Gabriela Firea, PMB pare a încălca repetat dreptul înscris în legislaţia naţională privind accesul cetăţenilor la 
şedinţele autorităţilor publice locale. Considerăm că articolul 42 (1) din Legea 215/2001 a administraţiei publice 
locale, potrivit căruia „şedinţele consiliului local sunt publice”, este încălcat atunci când cetăţeni ai Bucureştiului 
solicită participarea la şedinţele Consiliului General al Municipiului Bucureşti, iar accesul li se refuză, deşi cetăţenii 
respectă toţi paşii procedurali necesari", notează asociaţia. Invocând faptul că instituţia Avocatul Poporului are 
drept scop apărarea drepturilor şi libertăţilor cetăţenilor în raporturile acestora cu autorităţile publice, art. 1, alin. 
1 din Legea nr. 35/1997 privind organizarea şi funcţionarea acestei instituţii, Funky Citizens solicită Avocatului 
Poporului, "în conformitate cu prevederile art. 59 din Constituţia României privitor la exercitarea atribuţiilor sale, 
să dispună analiza modului în care este respectat dreptul legitim de participare a cetăţenilor bucureşteni la 
şedinţele Consiliului local". "Considerăm că Avocatul Poporului este instituţia în măsură să rezolve de îndată o 
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situaţie care trenează deja de foarte mult timp", precizează Funky Citizens, încurajându-i pe toţi cetăţenii 
bucureşteni cărora le-a fost lezat acest drept să transmită petiţii Avocatului Poporului (prin email către 
avp@avp.ro), adăugând la acest text datele lor de identificare şi circumstanţele exacte în care nu au fost lăsaţi să 
participe la şedinţele de Consiliu General al Municipiului Bucureşti. 
 
(Sursa: Adevarul) 
 
• Grindeanu: Pragul pentru abuzul în serviciu nu se va face prin OUG 
Premierul Sorin Grindeanu a declarat, joi, din nou, că stabilirea unui prag în cazul abuzului în serviciu nu se va 
face prin ordonanţă de urgenţă, precizând că aşteaptă motivarea deciziei Curţii Constituţionale, după care va fi 
elaborat proiectul de lege de modificare a Codurilor penale, care va primi avizul Guvernului şi va fi trimis în 
Parlament. 
„Există în acest moment un proiect de lege care a fost lucrat la Ministerul Justiţiei şi care a fost supus dezbaterii 
publice, unde au fost consultate toate instituţiile - fie că vorbim de CSM, de Înalta Curte, Ministerul Public, DNA, 
DIICOT - şi s-a ajuns la acea formă. Ce conţine acel proiect de lege? Transpunerea tuturor deciziilor Curţii 
Constituţionale în Codul penal şi Codul de procedură penală. Am avut o decizie a Curţii Constituţionale în urmă cu 
câteva zile. Poziţia mea şi a ministrului Justiţiei a fost aceasta şi e aceasta. Trebuie să aşteptăm motivarea CCR. 
Deciziile Curţii Constituţionale sunt obligatorii, trebuie să existe dezbatere, după care să rezulte acel proiect de 
lege care va primi avizul Guvernului şi care va fi trimis în Parlament. În modul acesta vom face lucrurile”, a spus 
premierul Sorin Grindeanu, potrivit News.ro, întrebat dacă ia în calcul ca pragul pentru prejudiciu în cazul abuzului 
în serviciu să fie stabilit prin OUG. 
Fostul ministru al Justiţiei Florin Iordache a declarat, joi, la Parlament, că pragul minim pentru ca abuzul în serviciu 
să fie infracţiune poate rămâne la 200.000 de lei, aşa cum prevedea OUG 13, sau poate fi majorat la 400.000 de 
lei, spunând că deocamdată nu s-a stabilit nimic şi că decizia va fi luată, în primă instanţă, la Ministerul Justiţiei. 
Mai mult, Florin Iordache spune că cea mai bună soluţie pentru a rezolva problema ar fi o ordonanţă de urgenţă a 
Guvernului. 
„Soluţia rapidă - ministerul ar putea veni cu o ordonanţă şi atunci ar putea reglementa, pentru că iată avem un an 
şi acest articol sau mai multe articole au fost declarate neconstituţionale”, a spus Florin Iordache. 
„Îşi poate permite cineva să mai treacă o vară şi foarte multe articole din Codul penal să fie neconstituţionale? E o 
practică pe care a avut-o de-a lungul timpului Guvernul să poată veni cu o ordonanţă, ce are a face acum dacă se 
poate veni cu ordonanţă, pentru că de-a lungul timpului, chiar săptămâna trecută CCR a mai declarat două 
articole neconstituţionale. Stăm aşa până când declarăm tot Codul penal neconstiţuonal?”, a conchis fostul 
ministru al Justiţiei. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 
 
• ANAT: Înlocuirea voucherelor de vacanță va duce la evaziune fiscală 
Înlocuirea voucherelor de vacanță cu indemnizația în bani pentru vacanță, de la 1 decembrie 2018, cum este 
trecut în recent votata lege a salarizării unitare, va duce la evaziune fiscală, deoarece nimeni nu va putea să 
verifice 1,2 milioane de deconturi. Avertismentul a fost lansat de președintele Asociației Naționale a Agențiilor 
de Turism, Alin Burcea, într-o conferință de presă. 
„S-a votat în Camera Deputaților proiectul de Lege a salarizării unitare, care ne aduce din nou dezavantaje. Cel 
mai important este că de la 1 decembrie 2018 voucherele de vacanță, așa cum sunt gândite, răzgândite, și pentru 
care ne batem de vreo 3—4 ani, vor fi înlocuite cu prime în bani. Ele se vor acorda lunar. În proiect scrie că suma 
de 1.450 lei rămâne aceeași. Împărțit la 12 luni, dă cam 120 lei pe lună, bani pe care îi vor primi salariații la stat, 
bugetarii”, a spus Alin Burcea. 
Potrivit acestuia, nimeni nu va putea verifica ce vor face oamenii cu banii și cu siguranță banii nu vor ajunge în 
turism. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.digi24.ro/stiri/actualitate/justitie/oug-13-reinvie-florin-iordache-sa-nu-mai-facem-dosare-degeaba-739114


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 
                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 
URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         
 
„Declarația doamnei ministru (Lia Olguța Vasilescu - n.r.) care spune că banii primiți, după ce se va trece pe prime, 
vor fi verificați la decont... poate să le spună altora că va putea verifica cineva în România de azi 1,2 milioane 
deconturi. Nu vă imaginați cumva că oamenii ăia vor fi verificați. Practic, toată gândirea noastră că banii care se 
alocă pentru aceste vacanțe se vor duce în turism se alege praful de ea. Oamenii își iau banii, pot să facă ce vor cu 
acești bani și cu siguranță vor face cu totul altceva decât turism. (...) Vă garantez eu că, dacă nu îi verifică nimeni și 
ei se văd cu banii în buzunar, o să meargă în România la Varna”, a precizat președintele ANAT. 
În urmă cu două zile, ministrul Muncii și Justiției Sociale, Lia Olguța Vasilescu, a declarat că voucherele de vacanță 
și normele de hrană se vor acorda de la începutul lui 2018 în bani. În legea salarizării unitare, votate miercuri de 
Camera Deputaților, în calitate de Cameră decizională, scrie însă că indemnizațiile pentru hrană și pentru 
vacanță se vor acorda de la 1 decembrie 2018. 
La nivelul actual al salariului minim brut pe țară, indemnizația pentru hrană ar fi de 2.900 lei/an, iar cea pentru 
vacanță, de 1.450 lei/an. Potrivit legii salarizării unitare, cele două indemnizații pot fi acordate de ordonatorii de 
credite, alături de alte indemnizații, sporuri, compensații, prime, etc. doar în limita a 30% din bugetul de salarii al 
fiecărui ordonator de credite. 
Pentru a intra în vigoare, legea salarizării unitare trebuie să fie promulgată de președintele Klaus Iohannis. 
Parlamentarii USR și-au anunțat intenția de a ataca actul normativ la Curtea Constituțională. Unul dintre motivele 
pentru care reprezentanții Uniunii Salvați România consideră că legea este neconstituțională se referă la lipsa 
impactului bugetar pe anul curent și pe următorii patru ani. 
(Sursa: Digi 24) 
 
• Veste URIAȘĂ despre economia României: Ce a anunțat Eurostat 
România a înregistrat cel mai semnificativ avans economic dintre cele 28 de state membre ale Uniunii Europene, 
cu o creștere a PIB de 5,6% în primul trimestru din 2017 comparativ cu perioada similară din 2016, arată cea de-a 
treia estimare publicată joi de Oficiul European pentru Statistică (Eurostat). 
În ritm anual, economia zonei euro a urcat cu 1,9% în primele trei luni din 2017, comparativ un avans de 1,7% 
previzionat luna trecută de Eurostat, iar Uniunea Europeană a înregistrat o expansiune de 2,1%, față de 2% 
estimată anterior. În trimestrul patru din 2016, creșterea a fost de 1,8% în zona euro și de 2% în UE. 
Cele mai mari creșteri din UE în perioada ianuarie — martie 2017 s-au înregistrat în România (5,6%), Slovenia 
(5%), Lituania (4,1%), Estonia și Letonia (ambele cu 4%), Polonia și Ungaria (ambele cu 3,8%) și Bulgaria (3,5%). Nu 
s-au înregistrat scăderi anuale ale PIB-ului în UE în primele trei luni din 2017. 
De asemenea, în primul trimestru din 2017 comparativ cu precedentele trei luni, România a avut cea mai mare 
creștere economică din UE, de 1,7%, față de o expansiune de 1,5% în trimestrul patru din 2016. 
Cele mai mari creșteri trimestriale din UE în perioada ianuarie — martie 2017 s-au înregistrat în România (1,7%), 
Letonia (1,6%), Slovenia (1,5%) și Lituania (1,4%), în timp ce Marea Britanie a avut cel mai redus ritm de creștere, 
de 0,2%. Nu s-au înregistrat scăderi trimestriale ale PIB-ului în UE în primele trei luni din 2017. 
În primele trei luni din acest an, zona euro și UE au înregistrat o creștere trimestrială de 0,6%, comparativ un 
avans de 0,5% previzionat luna trecută de Eurostat. În trimestrul patru din 2016, creșterea a fost de 0,5% în zona 
euro și de 0,6% în UE. 
În estimarea Eurostat nu sunt disponibile datele din trei state (Irlanda, Luxemburg și Malta) privind evoluția PIB-
ului în primul trimestru din 2017. 
Potrivit datelor publicate de Institutul Național Statistică (INS), economia României a înregistrat o creștere cu 
5,7% pe serie brută și cu 5,6% pe seria ajustată sezonier în primul trimestru al acestui an comparativ cu perioada 
similară din 2016, anunță Agerpres. 
Conform sursei citate, Produsul intern brut în trimestrul I 2017 a fost, în termeni reali, mai mare cu 1,7% 
comparativ cu trimestrul IV din 2016. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Președintele Iohannis a discutat cu mai mulți congresmeni americani despre includerea României în programul Visa 
Waiver 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
http://www.digi24.ro/opinii/majorarea-salariilor-adevaratii-beneficiari-si-capcanele-ramase-738541
http://www.digi24.ro/opinii/majorarea-salariilor-adevaratii-beneficiari-si-capcanele-ramase-738541
http://www.agerpres.ro/


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 
                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 
URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         
 
Președintele Klaus Iohannis a avut joi o serie de întâlniri cu senatori și membri ai Camerei Reprezentanților din 
SUA cu care a discutat despre extinderea Parteneriatului strategic dintre cele două țări și includerea României în 
programul Visa Waiver. 
Șeful statului s-a întâlnit, la Congresul american, cu președintele pro-tempore al Senatului SUA, Orrin Hatch, 
senatorii Ron Johnson și Ben Cardin, precum și cu membri ai Camerei Reprezentanților — Robert Aderholt, Tim 
Walberg, Jackie Walorski, Devin Nunes, Col Paul Cook, Mike Rogers, Dana Rohrabacher, George Holding și Jim 
Banks — majoritatea membri ai Grupului de prietenie ("Caucus-ul") pentru România din Congresul american, 
împreună cu copreședintele grupului, Michael Turner. 
Potrivit unui comunicat al Administrației Prezidențiale, copreședintele Michael Turner i-a înmânat președintelui 
Klaus Iohannis o copie a declarației politice oficiale susținute joi, în plenul Camerei Reprezentanților, prin care ura 
bun venit în capitala SUA șefului statului român, atrăgând atenția asupra importanței României în plan regional și 
pentru securitatea transatlantică. 
Cu prilejul acestor întâlniri, președintele Iohannis a reiterat angajamentul pentru aprofundarea și extinderea 
Parteneriatului Strategic dintre România și SUA. El i-a încurajat pe membrii Congresului american să realizeze cât 
mai multe vizite în România. 
"Președintele Klaus Iohannis a subliniat capacitatea României de a contribui în mod concret la întărirea relației 
transatlantice, subliniind că o relație puternică dintre SUA și UE este vitală pentru viitorul comunității și civilizației 
democratice", se arată în comunicat. 
Șeful statului a subliniat și oportunitățile concrete de extindere a cooperării Parteneriatului Strategic, în special pe 
palier economic, ținând cont de mediul investițional atractiv din România, care anul trecut a avut cea mai mare 
creștere economică din UE, dar și de posibilitatea stimulării interesului oamenilor de afaceri români pentru piața 
americană, care este tot mai pronunțat. 
În acest context, președintele României a evidențiat și importanța realizării de progrese concrete pentru 
includerea României în programul Visa Waiver. 
Administrația Prezidențială precizează că atât senatorii, cât și membrii Camerei Reprezentanților au dat asigurări 
că sprijină ridicarea vizelor pentru România, arătând că există un grup de lucru bi-partizan care face toate 
eforturile posibile pentru găsirea unor soluții care, în limitele legislației americane curente, ar putea simplifica 
procesul de accedere la acest program. 
Discuțiile au vizat și dimensiunea de cooperare militară și de securitate a Parteneriatului Strategic și angajamentul 
ambelor țări în cadrul NATO. 
"Președintele Klaus Iohannis a arătat că România a devenit din beneficiar de securitate un garant și furnizor de 
securitate, care are abilitatea să își consolideze rolul de partener puternic al SUA în regiune. De asemenea, a 
punctat faptul că România și statele pe Flancul Estic al NATO se bazează pe angajamentul continuu al SUA pentru 
securitatea și stabilitatea regiunii", menționează Administrația Prezidențială. 
Astfel, șeful statului a salutat propunerea Casei Albe de a crește bugetul Inițiativei de Reasigurare Europeană 
pentru anul fiscal 2018, punctând importanța acestui instrument, din perspectiva statului român, pentru 
consolidarea în continuare a Flancului Estic al NATO și a adresat rugămintea congresmenilor prezenți să sprijine 
adoptarea acestei creșteri. 
La rândul lor, congresmenii americani au transmis mesaje de mulțumire și apreciere pentru România, care este 
considerată un prieten adevărat și un partener deosebit, pentru determinarea cu care este urmărită aprofundarea 
Parteneriatului Strategic cu SUA și, în special, pentru contribuțiile țării noastre pe palier politico-militar. 
"Senatorii și membrii Camerei Reprezentanților au evidențiat că rolul României este esențial într-o regiune 
complexă, cum este cea în care se află România, și au manifestat deosebita apreciere și gratitudine pentru 
contribuția României la misiunea NATO din Afganistan, pentru găzduirea sistemului anti-rachetă de la Deveselu, 
pe care o consideră o contribuție deosebită a țării noastre la securitatea euroatlantică, precum și pentru alocarea 
recentă a 2% din PIB pentru cheltuieli de apărare", indică Administrația Prezidențială. 
Potrivit sursei citate, înalții oficiali au avut, de asemenea, un schimb de opinii referitor la alte dosare de interes 
pentru ambele părți, precum situația de securitate din regiunea extinsă a Mării Negre și atitudinea agresivă a 
Federației Ruse, cu privire la care este necesară o atitudine de descurajare puternică, de natură să faciliteze un 
dialog eficient. 
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Cu ocazia întrevederilor la Congres, a fost organizată, la Capitoliu, și o ceremonie de decorare de către 
președintele Klaus Iohannis a cinci membri ai Congresului SUA cu Ordinul Național "Steaua României". Astfel, 
Michael Turner, co-președinte al Grupului de prieteni ai României din Congresul Statelor Unite ale Americii, Devin 
Nunes, președintele Comitetului pentru informații din Camera Reprezentanților, Mike Rogers, președinte al 
Subcomitetului pentru forțe strategice, Jackie Walorski și Robert Aderholt, membri în Grupul de prietenie pentru 
România au fost decorați pentru eforturile constante depuse în sprijinul aprofundării relației bilaterale de 
Parteneriat Strategic dintre România și SUA. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• Președintele Klaus Iohannis se întâlnește vineri, la Casa Albă, cu Donald Trump: "Este o întâlnire extrem, 
extrem de importantă" 
Președintele Statelor Unite, Donald Trump,  îl va primi vienri,  la Casa Albă, pe președintele român, Klaus Iohannis. 
Este punctul culminant al vizitei șefului statului român peste Ocean. 
Klaus Iohannis este primul şef de stat din Europa Centrală şi de Est care se va întâlni cu liderul american. 
"Este o întâlnire extrem, extrem de importantă și, pe bună dreptate, lumea are așteptări mari. Eu îmi doresc 
foarte mult să avem un prim contact foarte bun  cu președintele Trump. Vreau să îl conving ca împreună să facem 
parteneriatul mai solid, mai profund. Cu siguranță vom discuta despre problemele de securitate pe flancul estic, 
ca și despre probleme economice. Avem nevoie, în continuare, de investitori americani și multe alte lucruri care 
sunt și pe agenda mea și pe agenda președintelui Trump", a declarat Iohannis, înaintea întâlnirii de vineri de la 
Casa Albă. 
Președintele Iohannis a scris pe Facebook că discuțiile vor viza aprofundarea parteneriatului strategic dintre 
România și SUA. 
Întâlnirea  va fi punctul culminant al vizitei președintelui României la Washington, primul șef de stat din Europa 
Centrala și de Est care va fi primit de președintele Trump. 
Prima întâlnire Iohannis-Trump a fost acum două săptămâni, la summitul NATO de la Bruxelles. Liderul de la Casa 
Alba le-a cerut membrilor NATO să-și onoreze obligațiile financiare față de Alianță, sugerând că unele țări 
contribuie prea puțin și SUA prea mult, ceea ce, în opinia sa, nu este corect față de contribuabilii din SUA. 
România alocă din acest an 2% pentru Apărare. 
Administrația americană a anunțat recent creșterea fondurilor alocate Inițiativei pentru Reasigurarea Europeană 
cu peste 1 miliard de dolari. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
• Măsură votată: Amenzi de până la 1.000 de lei pentru parcare pe locul altuia 
Ocuparea fără drept a unui loc de parcare public legal atribuit va fi sancţionată cu amenzi cuprinse între 500 şi 
1.000 de lei, potrivit unei hotărâri adoptate, joi, de Consiliul General al Municipiului Bucureşti. 
Acest proiect completează Strategia de parcare pe teritoriul Municipiului Bucureşti, vizând prevederile referitoare 
la parcajele publice. Potrivit expunerii de motive, semnate de consilierii generali ALDE, în prezent dispoziţiile 
legale aplicabile pentru sancţionarea faptelor care constituie contravenţii sunt cele prevăzute la art. 21 lit a-d din 
anexa 3 a Strategiei de parcare. În aceste cazuri, amenzile sunt de 1.500 - 2.500 de lei, fiind sancţionate: blocarea 
accesului în parcaj; efectuarea de lucrări de reparaţii şi întreţinere a autovehiculului în perimetrul parcajului; 
amplasarea de dispozitive de menţinere liberă a locurilor de parcare; amplasarea oricărui tip de indicatoare, 
marcaje sau înscrisuri care să indice sau să sugereze rezervarea locurilor de parcare, fără avizul Comisiei Tehnice 
de Circulaţie a Municipiului Bucureşti. 
De asemenea, în raportul de specialitate se arată că în prezent s-au înmulţit cazurile în care locurile de parcare 
publice legal atribuite sunt ocupate abuziv, împiedicându-i pe cei în drept să le folosească. 
'Având în vedere că dispoziţiile legale locale referitoare la organizarea, utilizarea şi exploatarea parcărilor publice 
nu stabilesc explicit ca fiind contravenţie şi a putea fi sancţionată această faptă, este necesară completarea 
acestora în acest sens', se arată în documentul menţionat. 
(Sursa: Digi 24) 
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• Propunere votată: Noile mame vor primi stimulente financiare 
Familiile din București vor primi un stimulent financiar de 2.500 de lei pentru fiecare nou-născut. Stimulentul 
este motivat prin multiplele cheltuieli pe care o familie tânără trebuie să le realizeze odată cu venirea pe lume a 
unui nou-născut. 
Un stimulent financiar în valoare de 2.500 de lei va fi acordat pentru fiecare nou-născut, conform unui proiect de 
hotărâre, adoptat joi în ședința Consiliului General al Municipiului București, cu 49 de voturi pentru și o abținere, 
informează Agerpres.ro. 
Suma va fi acordată atât pentru copiii născuți în maternitățile de stat, cât și în cele private. Edilul general a 
precizat că, după ce în spațiul public au apărut informații despre acest proiect de hotărâre, autoritățile locale au 
primit mai multe telefoane din partea unor familii care nu și-au declarat până în prezent copiii. 
"Cred că, practic, vom pune capăt prin acest stimulent financiar acelui fenomen al 'copiilor invizibili', care se nasc, 
trăiesc, cresc în familii, dar nu au certificat de naștere, la 14 ani nu au o carte de identitate, nu pot fi vaccinați, nu 
pot să fie înscriși la școală", a spus Gabriela Firea. 
Sumele vor fi acordate de Direcția Generală de Asistență Socială a Municipiului București. 
Pentru obținerea stimulentului, este necesar ca măcar unul dintre părinți să aibă domiciliul sau reședința pe raza 
municipiului București, iar nașterea copilului să fi fost înregistrată într-o maternitate din cadrul unităților sanitare 
cu paturi de la nivelul Capitalei. Cererea privind acordarea stimulentului se va depune la DGASMB, împreună cu 
documentele doveditoare: certificatul de naștere al copilului; o cerere tipizată; biletul de ieșire din spital/ 
certificat medical constatator al nașterii emis de către unitatea sanitară; extras de cont pentru efectuarea 
viramentului bancar, după caz. 
Termenul de depunere a dosarului este o lună de la data nașterii copilului. 
În expunerea de motive, semnată de primarul general Gabriela Firea, se arată că, potrivit prevederilor Legii 
asistenței sociale nr. 292/2011, autoritățile administrației publice locale sunt obligate să intervină pentru 
prevenirea, limitarea sau înlăturarea efectelor temporare ori permanente ale situațiilor care pot genera 
marginalizarea sau excluziunea socială a persoanei, familiei, grupurilor ori comunităților. 
Din raportul de specialitate reiese că, potrivit datelor furnizate de Institutul Național de Statistică, în perioada 
2010 — 2015, numărul nou-născuților vii, ai căror părinți au rezidența pe raza municipiului București, a scăzut, 
astfel că, dacă în anul 2010 s-au înregistrat 21.147 copii, în 2015 au fost 19.255. Totodată, datele Eurostat bazate 
pe recensământul din 2011 arată că România se află printre primele cinci state în care declinul demografic este 
cauzat atât de sporul natural negativ, cât și de migrația netă cu valori negative. 
"Reducerea continuă a natalității, în paralel cu o creștere constantă a numărului vârstnicilor, va determina 
schimbarea echilibrului între generații, cu consecințe majore asupra dezvoltării socio-economice viitoare prin 
reducerea, progresivă, a disponibilităților privind resursele umane. (...) Conform datelor prezentate de Consiliul 
Național al Persoanelor Vârstnice, ponderea populației tinere (0 — 14 ani) și a celei adulte (15 — 65 ani) se va 
reduce, în timp ce proporția populației de peste 65 de ani și peste va crește exploziv, apropiindu-se de 20% în anul 
2030 și depășind 26% în anul 2026", se menționează în același document. 
(Sursa: Digi 24) 
 
• Angajați pentru protecția datelor personale din 2018 
Din 2018, firmele mari vor fi obligate să aibă angajați care să se ocupe de protecția datelor personale. 
pitalele, firmele de securitate și de asigurări, companiile de transport public, băncile sau furnizorii de internet și 
telefonie vor trebui să desemneze un responsabil cu protecția datelor personale, prevede un act normativ 
european ce se va aplica direct în toate statele membre ale Uniunii Europene (UE), deci și în România, începând 
din mai 2018, potrivit avocatnet.ro. 
Responsabilul va putea să fie ori cineva specializat care deja este la firmă, ori cineva contractat din exteriorul ei 
doar pentru protecția datelor, iar absența lui va putea fi drastic sancționată. 
Obligația firmelor mari de a desemna un responsabil cu protecția datelor personale este prevăzută 
în Regulamentul (UE) 2016/679 al Parlamentului European și al Consiliului. 
Documentul a fost publicat deja în Jurnalul Oficial al UE și se va aplica, începând cu data de 25 mai 2018, direct în 
toate statele Uniunii, fără să fie necesar ca autoritățile să-l transpună în legislația României. 
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Concret, desemnarea unui responsabil cu protecția datelor va fi obligatorie pentru entitățile publice (de principiu, 
autoritățile naționale, regionale și locale, exceptând instanțele) și pentru firmele care au ca activități principale 
prelucrarea periodică și pe scară largă a datelor personale sau prelucrarea pe scară largă a unor categorii speciale 
de date. 
Pentru ca aceste prevederi să fie mai ușor de înțeles, există și un ghid al unui organ consultativ european 
independent care se ocupă, potrivit legislației europene, cu protecția și confidențialitatea datelor. 
În cazul companiilor care au ca activități principale prelucrarea periodică și pe scară largă a datelor personale, 
ghidul citat dă câteva exemple relevante, făcând referire, în esență, la firme de dimensiuni mari. Astfel, vorbim, 
printre altele, de spitale, care trebuie să prelucreze datele de sănătate ale pacienților pentru a putea oferi 
asistență medicală într-un mod adecvat. De asemenea, obligația de a desemna un responsabil cu protecția datelor 
va reveni și firmelor de securitate care supraveghează centre comerciale și spații publice, din moment ce 
activitatea lor este strâns legată de prelucrarea datelor personale. 
(Sursa: Digi 24) 
 
• Organizațiile de mediu cer guvernului să se implice în discuțiile privind transparența și siguranța nucleară 
Mai multe organizații pentru protecția mediului (Asociația Bankwatch România, Terra Mileniul III, Coaliția Natura 
2000, Asociația Civică pentru Viață, WWF România, Ecopolis, Greenpeace România) au trimis astăzi către 
Ministerul Mediului o scrisoare deschisă în care solicită implicarea acestuia în discuțiile la nivel european cu 
privire la modul de desfășurare a proceselor decizionale în domeniul energiei nucleare. 
Ministerul Mediului va participa săptămâna viitoare în Minsk la întâlnirea părților la convenția Espoo privind 
evaluarea impactului asupra mediului în context transfrontalier unde va fi discutată și problema prelungirii 
duratei de viață a reactoarelor nucleare în Europa și nevoia de a organiza consultări transfrontaliere înainte ca un 
stat să decidă pe aceste aspecte. 
România este în prezent înconjurată de reactoare nucleare îmbătrânite iar deciziile guvernului bulgar și a 
guvernului ucrainean de a prelungi durata de viață a opt unități de model sovietic reprezintă un motiv de 
îngrijorare pentre societatea civilă. 
'Implicarea activă a României în aceste discuții este urgentată de situația din Bulgaria și Ucraina unde cele două 
guverne au optat pentru un proces de consultări transfrontaliere deficitar și tardiv. Întâlnirea de săptămâna 
viitoare reprezintă o oportunitate pentru guvernul român de a își apăra dreptul de a fi implicat în luarea deciziilor 
și de a solicita mai multă claritate cu privire la procedurile de aplicare a convenției pentru activitatea de 
prelungire a duratei de viață a reactoarelor nucleare. ' a declarat Ana-Maria Seman de la Asociația Bankwatch 
România.  
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Organizatiile de mediu atrag atentia asupra faptului ca prelungirea duratei de viață a reactoarelor nucleare 
reprezintă o modificare majoră întrucât acestea sunt proiectate pentru a opera un număr determinat de ani iar 
prelungirea aduce cu sine modificări la reactoare și un impact crescut asupra mediului prin creșterea cantității de 
combustibil nuclear ce trebuie folosit și expunerea crescută la factori de risc. 
(Sursa: Agerpres) 
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• Șefa DNA, Laura Codruța Kovesi, a anunțat că nu se va prezenta la audieri la comisia care anchetează alegerile 
din 2009: Procurorii nu pot fi citați și obligați să se prezinte în calitate de martori în fața Comisiilor 
parlamentare 
Șeful Senatului și președintele ALDE, Călin Popescu-Tăriceanu, s-a declarat nemulțumit de decizia procurorului-șef 
al Direcției Naționale Anticorupție (DNA), Laura Codruța Kovesi, de a nu se prezenta la audierile în comisia 
parlamentară care anchetează alegerile prezidențiale din 2009. Astfel, el a afirmat că refuzul „demonstrează fie o 
necunoaștere a unor principii de drept, fie ignorarea acestora cu bună-știință”. 
 Procurorul șef al DNA, Laura Codruța Kovesi, a anunțat joi că nu se va prezenta, săptămâna viitoare, la Comisia 
parlamentară care anchetează alegerile prezidențiale din anul 2009. 
Șefa DNA a trimis o scrisoare în acest sens către Comisia parlamentară. 
"Referitor la adresa dumneavoastră cu nr. 4C-30/49/07.06.2017 privind solicitarea de a mă prezenta în data de 14 
iunie 2017 în fața Comisiei parlamentare de anchetă, vă comunic faptul că, la data de 24 mai 2007, plenul 
Consiliului Superior al Magistraturii a hotărât că "procurorii nu pot fi citați și obligați să se prezinte în calitate de 
martori în fața Comisiilor parlamentare, deoarece, conform normelor constituționale, fac parte din autoritatea 
judecătorească". Prin Decizia nr.317 din 13 aprilie 2006 și Decizia nr.45 din 17 mai 1994, Curtea Constituțională a 
României a decis că dispozițiile din regulamentele interne ale Senatului sau Camerei Deputaților care prevăd 
obligativitatea persoanelor citate de a se prezenta la comisia de anchetă sunt neconstituționale. Față de aceste 
aspecte, vă comunic faptul că nu mă voi prezenta în data de 14 iunie 2017 la ședința Comisiei de anchetă", se 
arată în adresa trimisă joi de Kovesi președintelui Comisiei, Mihai Fifor. 
Președintele Comisiei, Mihai Fifor, anunțase că procurorul șef Kovesi a fost convocată la audieri în ziua de 
miercuri. 
Mai înainte, luni, sunt programați la audieri fostul director al SRI, George Cristian Maior, precum și fostul 
președinte al INS, Vergil Voineagu. 
Marți urmează să fie audiați Robert Cazanciuc, Gheorghe Nețoiu, Cătălin Voicu și Dumitru Iliescu, iar miercuri sunt 
programați Emil Boc și Laura Codruța Kovesi - care însă a anunțat că nu se prezintă la audiere. 
Activitatea Comisiei parlamentare de anchetă se bazează pe declaraţiile jurnalistului Dan Andronic. Acesta a 
afirmat că, în seara celui de al doilea tur al alegerilor prezidenţiale din 2009, a mers la locuinţa lui Gabriel Oprea, 
unde s-ar mai fi aflat George Cristian Maior, generalul Florian Coldea, Anghel Iordănescu și Laura Codruţa Kovesi. 
(Sursa: Romania Libera) 
 
• UPDATE Magistrații de la Judecătoria Sectorului 5 au decis eliberarea condiționată a lui Dan Voiculescu 
Magistrații Judecătoriei Sectorului 5 au admis, joi, cererea de eliberare condiționată formulată de Dan Voiculescu. 
Decizia nu este definitivă. 
"În temeiul articolului 587 Cod procedură penală, cu aplicarea articolului 5 Cod penal cu ref. la articolul 59 și 
articolul 60 alineatul 2 din vechiul Cod penal, admite cererea de liberare condiționată formulată de petentul-
condamnat Voiculescu Dan. Dispune liberarea condiționată a petentului de sub puterea mandatului de executare 
nr.1171/2014 emis de Tribunalul București Secția I penală, dacă nu este arestat în altă cauză. Atrage atenția 
petentului asupra cazurilor de revocare a beneficiului liberării. (...) Cu drept de contestație, în termen de 3 zile de 
la comunicare", se arată în minuta deciziei. 
Reprezentantul DNA a susținut joi, în fața magistraților Judecătoriei Sectorului 5, că nu există dovezi că Dan 
Voiculescu ar fi redactat lucrările științifice în penitenciar, acesta fiind un "profitor al carențelor legislative", și le-a 
cerut judecătorilor să respingă cererea de eliberare condiționată și să mențină termenul de reiterare la 23 
octombrie. 
"Solicităm respingerea cererii de eliberare. Dacă nu s-ar pune cele 11 lucrări științifice, Dan Voiculescu nu ar fi 
îndeplinit fracția de o treime. Voiculescu a fost disciplinat, a fost recompensat, dar acesta nu poate fi eliberat 
condiționat în acest moment. Doar 57 de zile au fost câștigate prin muncă, restul prin lucrări științifice. Un număr 
de peste 300 de zile au fost câștigate prin scrierea de lucrări științifice. Nu a dat dovadă de corectitudine. Nu 
există nicio dovadă că manuscrisele au fost redactate în penitenciar. Este un profitor al carențelor legislative. 
Activitatea științifică nu poate fi demonstrată. Este o modalitate vicleană de a ieși din penitenciar. Executarea 
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doar a unei treimi din pedeapsă arată că scopul pedepsei nu a fost atins. Prejudiciul nu a fost achitat către 
Ministerul Agriculturii. Nici măcar cheltuielile judiciare nu le-a achitat", a afirmat procurorul DNA. 
El a adăugat că Dan Voiculescu nu a fost trecut din regimul închis în semideschis pe întreaga perioadă a detenției, 
lucru care arată că acesta nu a dat semne de îndreptare. 
Avocatul lui Dan Voiculescu a invocat în fața magistraților decizia Tribunalului București de respingere a primei 
cereri de eliberare condiționată, în care se precizează că șase luni sunt suficiente pentru a depune o nouă 
solicitare. 
Apărătorul omului de afaceri a susținut că acesta s-a comportat corespunzător și nu a avut conflicte în detenție, 
nefiind pedepsit disciplinar. 
O comisie de la Penitenciarul Rahova a analizat, pe 24 mai, cererea de eliberare condiționată a lui Dan Voiculescu 
și a înaintat documentația la Judecătoria Sectorului 5. 
Inițial, primul termen al procesului a fost stabilit pentru data de 22 iunie, acesta fiind schimbat ulterior pentru 
data de 8 iunie. 
Pe 8 august 2014, Curtea de Apel București l-a condamnat definitiv la 10 ani de închisoare cu executare pe Dan 
Voiculescu, iar Gheorghe Mencinicopschi, fost director general al ICA, a primit 8 ani de închisoare. De asemenea, 
Sorin Pantiș, fost director general executiv Grivco SA, a primit 7 ani de închisoare, iar Corneliu Popa, fost director 
general al ADS, a fost condamnat la 8 ani de închisoare. 
(Sursa: Agerpres) 
 
• UPDATE Conservatorii britanici au pierdut majoritatea absolută în Parlamentul de la Londra (rezultate oficiale) 
UPDATE ORA 08.41 Partidul Conservator britanic al premierului Theresa May a pierdut majoritatea absolută în 
Parlamentul de la Londra în urma alegerilor legislative anticipate desfășurate joi, conform rezultatelor oficiale 
anunțate vineri, transmit AFP și Reuters. 
Conservatorii au obținut cel mai mare număr de mandate, dar au pierdut în jur de 15 locuri față de legislatura 
anterioară, în timp ce Partidul Laburist — principale formațiune de opoziție — a înregistrat un câștig de 
aproximativ 30 de mandate, potrivit rezultatelor aproape definitive. 
Partidul Conservator nu a reușit să obțină cele 326 de locuri necesare pentru o majoritate în Camera Comunelor, 
pentru care ar avea nevoie de 18 din cele 17 mandate ai căror câștigători nu au fost anunțați încă. 
Theresa May nu reușește astfel să obțină mandatul mai puternic pe care îl viza în perspectiva negocierilor legate 
de Brexit, aruncând scena politică britanică în incertitudine, cu potențial de a perturba viitoarele discuții cu 
Uniunea Europeană. 
Potrivit postului de radio londonez LBC, preluat de Reuters, premierul britanic va susține o declarație la ora locală 
10:00, după ce a eșuat în tentativa de a consolida majoritatea conservatoare în parlament. 
(Sursa: Agerpres) 
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